
MEIE KOGUKONNAD ON ÜHES PAADIS!

Valimisliit Meie Vald 2035 ühendab teadlikke 
ja tegusaid inimesi üle kogu Mustvee valla. Need 
on inimesed, kes kohaliku kogukonna arengusse 
juba palju panustanud ja tunnevad muret prae-
guste juhtimispraktikate pärast. Valimisliidu 
liikmetele on oluline, et Mustvee vald seostuks 
edulugude, kultuuririkkuse, mõnusa elukesk-
konna ja muu positiivsega, ning kõik neist on 
valmis arengutesse panustama. 

Meie Vald 2035 on juba loomisest peale läh-
tunud põhimõttest, et kõik otsused ja plaanid 
peavad olema põhjendatud, kaalutud ja läbi-
paistvad. Sama põhimõte juhtis ka valimisliidu 
algatamist ja arendamist. Selleks, et mitte jääda 
poliitiliseks “ühepäevaliblikaks”, käib töö isegi 
mitte valimistsükli ehk nelja aasta, vaid palju 
pikema perspektiiviga – täpsemalt aastani 2035, 

kuigi ka see on pigem vahepeatus teel jätkusuut-
likku kaugemasse tulevikku. Selleks, et tagada 
mõistlikud ja reaalselt vajalikud lahendused, 
koondatakse teadmisi ja kogemusi, mis on 
kahtlemata suurema väärtusega kui üksikisikute 
poliitilised ambitsioonid. 

Kui me tahame, et meie noored näeks siin 
tulevikku ja pered tahaks siia jääda, peab iga 
otsuse puhul olema selge, kuidas see mõjutab 
meie ühist tulevikku ka viie või kümne aasta 
pärast. Kahtlemata võib see tähendada, et täna 
või homme on vaja teha ka valusamaid otsuseid 
või mingis valdkonnas kärpides kokku hoida, 
kuid arukalt tegutsedes ning täiendavaid res-
sursse kasutades (projektid jm toetused) leia-
me siiski kogukondadele kasulikud ja töötavad 
lahendused.

Kahtlemata on minu jaoks eriti oluline kõik valla juhtimisega 
seotu, sest see seob kõik valdkonnad tervikuks. Senised pidevad 
võimukõigutamised peavad lõppema ning ausa ja läbipaistva 
juhtimisega peame saavutama stabiilsuse. Lõpetades poliitilise 
tõmblemise, saame valla arengusse suunata rohkem ressursse ning 
kindlasti paraneb ka valla üldine kuvand. 

Olen vallavanemana pidanud läbirääkimisi erinevate investo-
ritega, kes oleksid küll huvitatud meie koduvalda investeerima, 
kuid neid on pannud muretsema valla juhtimise ebastabiilsus ehk 
olukord, kus volikogus on inimesi, kelle eesmärgiks ei ole mitte 
valla areng ja inimeste heaolu, vaid isiklik majanduslik kasu.

Mustvee vald peab tulevikus olema juhitud asjatundlikult ja 
inimeste palkamisel on põhikriteeriumiks kompetentsus, mitte 
sõprus- või sugulussuhted. Olen arvamusel, et valla palgal peaks 
olema vähem inimesi ja enam peab panustama efektiivsusele, 
inimeste hoidmisele ning nende arengu toetamisele. Siis on ka 
võimalus ja põhjendatus maksta väärilist palka ning nii tekib tööle 
kandideerijate vahel suurem konkurents. Praeguste Mustvee val-
laametnike üheks tugevuseks on karastatus poliitilise ebapüsivuse 
olukorras – kui lisada valemisse plaanipärane kompetentsi tõstmine 
ja stabiilne juhtimine, siis on tegemist väga võimeka meeskonnaga!

Valimisliidu Meie Vald 2035 eesmärgiks on pika perspektiiviga 
poliitika ehk ühise eesmärgi nimel tahame tegutseda aastate vältel, 
mitte ainult ühe valimisperioodi jooksul. Tahame kogukondasid ja 
vallaelanikke kaasates välja mõelda, milline peaks Mustvee vald 
olema rohkem kui kümne aasta pärast, ja leida koos lahendused 
selleni jõudmiseks. Meie vallal on tohutult pakkuda: on meil ju 
Kalevipoja Koda, Peipsi järv, lummavad metsad, oma rong, rohked 
ja mitmekesised kultuuriüritused ning inimesed, kellel on teistele 
nii palju anda. 

Mustvee valla üheks pikemaks eesmärgiks peaks olema elanike 
arvu stabiliseerumine või ideaalis kasvule suunatus ning kahtlemata 
on see üks suuremaid küsimusi valla arengus. Meil on vajaka sta-
biilsest omavalitsusest, kvaliteetsetest teenustest ning kaasaegsest 
taristust. Kui arendame taristut, tekivad paremad teenuste pakkumi-
se võimalused, mis loovad eeldused ettevõtluse ja turismi arenguks. 
Kui areneb ettevõtlus, lisandub ka töökohti. Uued töökohad toovad 
meile uusi elanikke. Kui meie elanike arv suureneb, on võimalik 
rohkem investeerida. Samuti saame pakkuda paremat haridust – 
kaasaegsemaid koole ja lasteaedu, mitmekesisemaid huviringe. See 
omakorda tekitab piirkonna vastu rohkem huvi. 

Seega peab arendamine toimuma terves vallas valdkondade 
üleselt, kuna kõik on omavahel seoses, ning stabiilne areng on 
võimalik vaid kaasaegse ja korrektse juhtimisega.

Tegusalt tagasi juurte juurde 
Olete Kehtna valda kaheksa aastat juhtinud. Oma ko-

gemusele tuginedes, millised oleksid kõige vajalikumad 
muudatused Mustvee valla juhtimises?

Olen arvamusel, et Mustvee vallas on väga paljud asjad hästi ja 
olen alati olnud veendumusel, et lihtsalt muutmise pärast pole vaja 
midagi muutma hakata. Küll aga arengukohana näen vallavalitsuse 
töötajate struktuuri kohandamist, nimelt peaks tänaseks olema selge, 
millised töötajad on ala- või ülekoormatud. 

Millised on olnud vallavanemaks olemise ajal kõige 
olulisemad „töövõidud“?

Hindan väga kui mind ümbritsevad inimesed on rahul, mistõttu 
kui ametnikud ja teised töötajad tulevad hommikul tööle rõõmsate 
nägudega ja lahkuvad rahulolevalt, siis saan ka mina hea tundega 
järgmiseid mägesid vallutama minna. Suurimaks töövõiduks pean 
seda, kui vallakodanik tõi mulle omaenda valmistatud tänumedali, 
kusjuures väga lihtsa asja eest. Eelnevad 10 aastat polnud keegi tema 
muret suutnud ära lahendada.

Valimisliidu programmis on välja toodud, et sooviksite 
Mustvee valla muuta asjatundlikult juhituks. Mida tähen-
dab teie jaoks asjatundlikult juhitud vald?

Minu jaoks hõlmab asjatundlikult juhitud vald endas kompetent-
sust, kogemust, motivatsiooni ja koostöötahet.

Kuidas võiks Mustvee valla juhtimine muutuda järgmise 
nelja aasta jooksul?

Volikogu peaks olema vallakodanikele eeskujuks, sinna on valitud 
silmapaistvad inimesed, kellel on soov valla elu paremaks muuta. 
Valla arengukavas ja eelarve strateegias on väga palju mõistlike tege-
vusi, mida tuleks hakata ellu viima. Volikogu ja vallavalitsus peavad 

koostööd tegema. Volikogu peab olema vallavalitsuse suhtes toetav, 
seadma selged eesmärgid ja nõudma nende täitmist. Koalitsioon 
peab olema tugev ja õiglane ning tegutsema valla arengu huvides.

 Valimisliidu programmis märgite ühe mõttena töö-
tada välja kaasava eelarve protsess. Palun rääkige 
sellest lähemalt ja kirjeldage, milliste omavalitsuste 
kogemustele tugineksite.

Oleme Kehtna vallas kaasavat eelarvet katsetanud ja oma ko-
gemusele tuginedes arvan, et kaasav eelarve aktiveerib inimesi, 
nende arvamusega arvestatakse ning nad tunnevad end rohkem 
osana kogukonnast. Kindlasti võtab kaasava eelarve mõtte selgi-
tamine aega ja sellega tuleks alustada koheselt. Minu jaoks üks 
parimaid näiteid on Tartu linna kaasav eelarve, kus kaasava eel-
arve käigus on tehtud nii liikuma kutsuv õueala ühes Tartu koolis 
või „eeskujulikud“ rattateed või hoopiski korda objekte, mis on 
linnakodanikele südamelähedased.

Öeldakse, et üks saab kiiremini, kuid koos jõuab 
kaugemale. Kui oluliseks peate meeskonda valla juh-
timises?

Meeskond on minu jaoks ülioluline! Edukus peegeldubki minu 
hinnangul meeskonna töös, nimelt hinnatakse meeskonda tema 
kõige nõrgema liikme järgi. Eraldi oskus on minu arust ka oskus 
näha inimestes nende tugevusi ja neid vastavalt sellele suunata.

Valimisliidu nimest inspireeritult, millisena näete 
Mustvee valda aastal 2035?

Mustvee vald on kena, puhas, keskmiselt jõukas omavalitsus. 
Iseliikuvad elektri või vesiniku autod liigutavad sujuvalt inimesi 
ja kaupasid. Inimesed pühenduvad enam hariduse, kultuuri ja 
kehakultuuri viljelemise poole. Lapsed ja vanemaealised on hoi-
tud ja märgatud. Suure osa füüsiliselt raskest tööst on üle võtnud 
tehisintellekt ja inimestel on oluliselt rohkem aega tegeleda oma 
laste, vanemate või hobidega.

Kuidas tutvustaksite end Mustvee valla  elanikule, 
kes teie tegemistega kursis ei ole?

Olen sündinud Tartus ja peale 8nda klassi lõppu asusin õppima 
Luua metsanduskoolis ja seejärel Eesti Maaülikoolis metsandust. 
Mets ja maaelu on olnud südamelähedased. 90ndate keskpaigast 
alates olen olnud seotud Avinurme omavalitsusega, olles nii voli-
kogu liige, esimees kui vallavanem. Viimased 8 aastat olen olnud 
Kehtna vallavanem.

Kuidas olete seotud Mustveega vallaga?
Minu esivanemad on pärit Avinurme lähedalt Maetsama külast. 

1949. aastal mu esivanemad küüditati ja minul õnnestus 90ndate 
alguses oma kodu tagasi saada ja sinna elama asuda. Viimased 
kümme aastat olen olnud seotud Raplamaaga, kuid minu side 
Avinurmega ja suur soov oma kodukanti naasta on alles.

 Milles väljendub teie hinnangul Mustvee valla eri-
pära?

Kindlasti inimestes – see, millise kirega ja kuidas inimesed soovi-
vad oma kodukohta panustada. Väga oluliseks pean veel Mustvee 
valla ajalugu, mille edasikandjateks on erinevad muuseumid, 
näiteks Kalevipoja Koda, puutöö traditsioon ja muidugi olen suur 
loodusearmastaja, hinnates nii meie metsasid kui Peipsi järve.
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PROGRAMM

I Meie vald on asjatundlikult juhitud
• Tagame koostööle suunatud, avatud, korruptsioonivaba ja 

vastutustundliku juhtimise. 
• Töötame välja ja rakendame kaasava eelarve protsessi.
• Arvestame vallakodanike ettepanekuid ja kuulame kogukon-

dasid. 
• Loome vallaülese ühtse ja tugeva majandusüksuse.
• Kaasame otsuste tegemisse valdkonnaspetsialiste ning räägime 

kaasa meie valda puudutavate laiemate arutelude ja otsuste juures 
(maakondlik/riiklik tasand).

• Arendame e-teenuseid, et asjaajamine vallaga oleks lihtne ja 
sujuv, ning parandame info liikumist.

• Kasutame maksimaalselt võimalikke projektitoetuseid meie 
piirkondade arenguks ja planeeritud investeeringute teostamiseks.

I Наша волость управляется компетентно
• Мы обеспечим направленное на сотрудничество, открытое, сво-

бодное от коррупции и ответственное управление.
• Разработаем и внедрим процесс инклюзивного бюджета.
• Учтём предложения жителей волости и выслушаем сообщества.
• Создадим единое и сильное волостное хозяйственное подразде-

ление.
• К принятию решений привлечём специалистов из разных обла-

стей и примем участие в широких обсуждениях и принятии решений, 
касающихся нашей волости (уездный/государственный уровень).

• Разработаем электронные услуги, чтобы делопроизводство с во-
лостью проходило просто и гладко, улучшим движение информации.

• Максимально используем возможные проектные дотации для 
развития наших районов и реализации запланированных инвести-
ций.

II Meie inimesed ja kogukonnad on valla suurim väärtus
• Toetame kogukondade initsiatiivi kohaliku elu korraldamisel ja 

elukeskkonna parandamisel. 
• Väärtustame külasid, kogukondi, kogudusi ja nende traditsioone.
• Tunnustame meie aktiivseid inimesi ja ettevõtjaid ning märkame 

vabatahtlikke. 
• Säilitame MTÜ-de tegevustoetuse, tagame ühiskondlikult kasu-

like projektide omaosaluse kuni 75% ulatuses. 
• Koostame ja viime ellu kultuurivaldkonna tegevuskava, mis toe-

tab meie eriilmelist kultuuri, usuelu, muuseume ja tegevusi.
• Arendame ja mitmekesistame olemasolevate raamatukogude 

tegevust.
   Tunnustame meie valla noori, kes saavutavad silmapaistvaid 

tulemusi õppetöös või ühiskondlikus tegevuses.

II Наши люди и сообщества – крупнейшая ценность волости
• Поддержим инициативы сообществ в организации жизни на 

местах и улучшении жизненной среды.
• Ценим деревни, сообщества, приходы и их традиции.
• Выражаем признание нашим активным жителям и предприяти-

ям, замечаем волонтёров.
• Сохраним дотации деятельности некоммерческих организаций 

(MTÜ), общественно значимым проектам обеспечим собственное 
финансирование в размере до 75%.

• Составим и претворим в жизнь программу поддержки культур-
ной сферы, которая поддерживает нашу многоликую культуру, ре-
лигиозную жизнь, музеи и деятельность.

• Развиваем и вносим разнообразие в деятельность существую-
щих библиотек.

• Выражаем признание молодежи нашей волости, достигшей вы-
дающихся результатов в учебе или общественной деятельности.

III Meie valla ettevõtted on olulised partnerid
• Loome toetavad tingimused ettevõtluse alustamiseks ja aren-

damiseks.
• Märkame ettevõtjaid ja toetame kohalike ettevõtete ühiste-

gevust.
• Loome soodsamad võimalused kaugtöö tegemiseks ja paindli-

kuks töökorralduseks.
• Arendame ettevõtlust ja turismi soodustavat taristut kasutades 

maksimaalselt ära kohalikke võimalusi. 
• Panustame piirkonna terviklikku turundamisse kasutades tu-

gevaid kohalikke sümboleid.
• Teeme omalt poolt kõik võimaliku, et piirkond tervikuna oleks 

huvipakkuv investoritele.
• Korraldame ettevõtjatega koostöös infopäevi ja nõustame 

taotluste koostamisel kohaliku konkurentsivõime parandamiseks

III Предприятия нашей волости – важные партнеры
• Создадим поддерживающие условия для начала и развития 

предпринимательства.
• Замечаем предпринимателей и поддерживаем совместную дея-

тельность местных предприятий.
• Создадим выгодные условия для удаленной работы и гибкой 

организации труда.
• Развиваем инфраструктуру, способствующую предпринима-

тельству и туризму, с максимальным использованием местных воз-
можностей.

• Работаем над целостным маркетингом региона с использовани-
ем сильных местных символов.

• Со своей стороны сделаем все возможное, чтобы регион цели-
ком заинтересовал инвесторов.

• Вместе с предпринимателями проведем инфодни, проконсуль-
тируем составление ходатайств для повышения местной конкурен-
тоспособности.

IV Meie elukeskkond on turvaline ja mitmekülgsete 
võimalustega

• Toetame senisest enam turvalisusega tegelevaid vabatahtlikke 
(abipolitseinikud, Kaitseliit, Naabrivalve jt). 

• Sõlmime vabatahtlike päästjatega koostöölepingu.
• Teavitame ja kaasame elanikke enam keskkonnaalastes küsi-

mustes.
• Anname sooja- ja veemajanduse juhtida asjatundjatele, kellel 

on võimekus valdkonda vastavalt arengukavale arendada ja hallata.
• Korrastame Mustvee valla supluskohad ja mänguväljakud.
• Soodustame ülevallalisi terviseedenduse tegevusi ja taristu 

rajamist - matkad, terviserajad, välijõusaalid, projektid.
• Rakendame häid lahendusi ühistranspordiks vastavalt inimeste 

liikuvusele ja vajadustele.

IV Наша жизненная среда безопасна и обладает разнообразны-
ми возможностями

• Окажем больше поддержки волонтёрам, занятым безопасностью 
(добровольные помощники полицейского, Кайтселийт, Соседский 
присмотр и т.п.).

• Заключим договор о сотрудничестве с добровольными спасате-
лями.

• Приветствуем и привлекаем жителей к решению экологических 
вопросов.

• Передадим управление тепловым и водным хозяйством в руки 
профессионалов, способных развивать отрасль и управлять ею в со-
ответствии с программой развития.

• Приведем в Муствэской волости в порядок места для купания и 
игровые площадки.

• Окажем содействие обще-волостным действиям по пропаганде 
здорового образа жизни и сооружению инфраструктуры – походы, 
тропы здоровья, тренажерные залы на открытом воздухе, проекты.

• В общественном транспорте внедрим хорошие решения в соот-
ветствии с передвижением и потребностями людей.

V Meie valla avalikud teenused on läbimõeldud ja kva-
liteetsed

• Loome Mustvee valla igale lapsele kaasaegse õpi-ja kasvukesk-
konna kvaliteetse hariduse andmiseks ning teeme haridusteemadel 
tihedat koostööd lapsevanemate esinduskoguga.

• Arendame mitmekülgse huvihariduse võimalusi ja toetame 
püüdlikke noori andeid. 

• Toetame kaasava hariduse rakendamist lapsest lähtuvalt ja pa-
kume kvaliteetseid tugiteenuseid.

• Koostame põhjaliku vallaelanike tervise- ja heaoluprofiili, mis 
võimaldavad välja selgitada täpsed vajadused valdkonna arendami-
seks ja teenuste väljatöötamiseks.

• Arendame sotsiaalteenuseid ja -transporti, et tagada väärikas 
vananemine, ning toetame eakate iseseisvat toimetulekut.

• Töötame välja sotsiaaltöö tegevuskava, et tagada kvaliteetsed, 
professionaalsed ja vajaduspõhised teenused, mis peavad silmas kõiki 
abivajajate gruppe.

• Toetame esmatasandi tervishoiuteenuste arendamist.

V Публичные услуги нашей волости продуманны и качествен-
ны

• Каждому ребенку волости Муствеэ мы создадим современную 
учебную и воспитательную среду для хорошего образования, в 
темах образования ведем тесное сотрудничество с представитель-
ством родителей.

• Развиваем возможности разностороннего образования по ин-
тересам и поддерживаем старательные молодые таланты.

• Поддерживаем применение инклюзивного образования, исхо-
дящего из ребенка, и предлагаем качественные услуги поддержки.

• Составим подробные профили жителей волости по здоровью 
и благосостоянию, которые позволят определить точные потреб-
ности для развития сферы и разработки услуг.

• Развиваем социальные услуги и транспорт, чтобы обеспечить 
достойное старение, и поддерживаем самостоятельное прожитие 
пожилых.

• Разработаем план социальной работы в целях обеспечения ка-
чественных, профессиональных услуг по необходимости, учиты-
вающих все группы нуждающихся в помощи.

• Поддерживаем развитие медицинских услуг первой ступени.

Eelhääletamine 11.–16. oktoobril. Hääletada saab elektrooniliselt ja valimisjaoskondades. 

Valimispäev 17. oktoobril 2021. Hääletada saab elukohajärgses jaoskonnas. Vajadusel saab kasti koju tellida.



MEIE KANDIDAADID ON PALJU PANUSTANUD VALLA ARENGUSSE!
Meil on olemas teadmised ja oskused kuidas tuua valda täiendavaid ressursse projektide toel.  

Me ei jää loorberitele puhkama vaid liigume kindlalt edasi. Ka sinu hääl võib aidata, et teoks saaks ka suuremadki plaanid!

Meie valla suuremates asulates on juba 
palju kilomeetreid korrastatud teid, sh 
kergliiklusteid, mis võimaldavad kõigil 
turvalisemalt liikuda või harrastada ter-
visesporti. Nelja aastaga suuname miljon 
eurot teede ehitamisse, et arendada meie 
kõigi piirkondade elukeskkonda. 

Päikesetõus Mustvee sadamas on igal 
aastal imeline vaatepilt. Oleme meiegi 
seisnud selle eest, et sadama-ala areneks ja 
võimaldaks ära kasutada meie valla suurt 
rikkust – Peipsi järve – parimal moel. 

Samas ei tohi me unustada, et meie val-
las on palju veepiiri, mida saaks kasutada 
kalastamiseks, veespordiks või suplemi-
seks. Seega korrastame järgnevatel aasta-
tel võimalikult palju supluskohti ja vaba 
aja veetmise alasid. Iga piirkonna elanikud 
peavad saama veemõnusid nautida ohutult 
ja meeldivalt. 

Meie rikas kultuurielu ei ole 
oluline vaid meie endi jaoks, 
vaid mängib ka suurt rolli 
Mustvee valla turismi arengus. 
Viimaste aastate edulugu on 
kahtlemata olnud Kalevipoja 
koja ja muuseumi käimalükka-
mine ning olulisi õnnestumisi 
leiab pea igast külast. 

Hingehariduse kõrval ei saa 
aga unustada füüsisega tege-
lemist. Järgnevatel aastatel 
pöörame suurt tähelepanu 
ka meie spordirajatistele. Re-
monti vajavad spordihooned, 
kogukonnad ootavad välijõu-
saale ja suurprojektina ehita-
me Avinurme staadioni valla 
esindusstaadioniks.

Meie kandidaadid on kindlameelselt seisnud selle eest, et 
Mustvee vald areneks ja teoks saaks suured ideed. 

Jüri Morozovi vallavanema tööd jääb tähistama muu hulgas 
Voore kooli renoveerimiseks vahendite leidmine. Tänaseks 
on piirkonna õpilastel juba võimalik õppida igati kaasaegseks 
kujundatud keskkonnas, kuid sama väärivad ka meie teiste 
piirkondade lapsed. Mustvee valla haridusasutused – nii koolid, 
kui ka lasteaiad peavad olema tugevad sisult ja lapsesõbralikud 
vormilt. Renoveerime Avinurme lasteaia, ehitame Mustveesse 
mitmekülgse haridusmaja ja korrastame vajaduspõhiselt ka 
teised haridusasutused.

Viimastel aastatel on koostöös AS Emajõe Veevärk 
arendatud ühisveevärki ja kanalisatsiooni Kasepääl, 
Voorel ja Kääpal. Kvaliteetse joogivee saamiseks on 
Voorel ja Kääpal paigaldatud veetöötlusseadmeid, 
samuti rekonstrueeritud reoveepuhastid. Rajatud 
on uusi trasse. 

Kasepää ühisveevärgi II etapi ehitus läks küll üle 
kivide ja kändude aga valmis ta on. Trasside ehituse 
käigus sai Kasepääl mitu tänavat uue asfaltkatte.

Töötame ka edaspidi selle nimel, et ühisveevärgi- 
ja kanalisatsiooniprojektid saavad teoks Kasepääl, 
Vilusis, Kääpal ja Mustvees.


